

NOTIFICATION AUX PARTIES

N° 2024/139

Genève, le 17 décembre 2024

CONCERNE :

20^e session de la Conférence des Parties (CoP20)
Activités préparatoires dans la région Afrique

1. Conformément aux paragraphes 20 à 22 du communiqué de la récente réunion de dialogue CITES sur l'éléphant d'Afrique (Maun, septembre 2024) publié dans la notification aux Parties [n° 2024/111](#), le Secrétariat a discuté avec la Commission de l'Union africaine (CUA) pour étudier comment la CUA peut soutenir la coordination et la préparation des Parties d'Afrique pour la 20^e session de la Conférence des Parties (CoP 20).
2. En conséquence, la CUA a publié une note verbale (ci-jointe) pour informer ses États membres des activités préparatoires suivantes :
 - a) **Séance d'information virtuelle, 22 janvier 2025** : La CUA, en partenariat avec le Secrétariat CITES, organisera une séance d'information virtuelle visant à soutenir les Parties d'Afrique, en particulier les autorités CITES, dans leur préparation pour la CoP20. La séance comprendra des informations concernant l'inscription et l'accréditation, le fonctionnement des sessions de la CoP, les échéances importantes et la préparation des documents que les Parties soumettront à la CoP20.
 - b) **Réunion préparatoire régionale pour l'Afrique, 24-26 mars 2025 (lieu à confirmer)** : Une réunion préparatoire à la CoP20 CITES aura lieu en présentiel pendant trois jours dans un lieu à confirmer. Elle portera principalement sur la discussion des documents pertinents pour les États de l'aire de répartition de l'éléphant d'Afrique, la consultation et le partage d'informations sur les documents de travail et les propositions en cours de préparation, la coordination des positions entre les Parties d'Afrique, l'élaboration de soumissions conjointes et la promotion d'un engagement multilatéral plus fort dans le cadre de la CITES afin d'améliorer la coordination et l'unité régionales.
3. Les Parties de la région Afrique sont vivement encouragées à prendre contact avec leurs correspondants nationaux respectifs de l'Union africaine afin de pouvoir bénéficier des possibilités susmentionnées.
4. Les nominations et les questions relatives à ce qui précède doivent être envoyées à l'adresse suivante : M. Harsen Nyambe, directeur de l'environnement durable et de l'économie bleue, Commission de l'Union africaine (NyambeH@africa-union.org), avec copie à : Mme Jihane El Gouzi (ElgouziJ@africa-union.org), Mme Caroline Tagwireyi (TagwireyiC@africa-union.org), et M. Oldman Koboto (koboto1705@gmail.com).

AFRICAN UNION

الاتحاد الأفريقي

UMOJA WA AFRIKA



UNION AFRICAINE

UNIÃO AFRICANA

UNIÓN AFRICANA

Addis Ababa, Ethiopia P. O. Box 3243 Telephone: +251 11 551 7700
Web site: www.au.int

Reference: COM/ARBE/2475/12/24

The African Union Commission presents its compliments to the Africa Group of Negotiators on the successful African Elephant range States Dialogue that took place in Maun, Botswana in September 2024.

The African Union notes the progress made towards advancing the interests of Africa participation in CITES negotiations and the need for effective coordination of the African negotiators ahead of the Conference of Parties (COP) and during the Conference of Parties as per article 21 of the Maun Africa Elephant range States Communique.

Further, article 21 of the Communique enjoins the African Union Commission to lead in coordinating the preparedness of the African continent towards CITES COP 20.

Pursuant to the above, the African Union Commission is pleased to inform member states that a three (3) Day CITES COP 20 preparatory meeting will be conducted from 24-26 March 2025 at a venue to be announced. This will enable the parties to better coordinate their efforts and submissions to CITES ahead of the closing date for submission of documents. Most importantly, the meeting will serve as the inaugural meeting for CITES Africa Group of Negotiators (AGN) as characteristic of most of multilateral engagements.

In order to prepare adequately for the above mentioned meeting, as well as prepare compliant documents for submission to CITES, the African Union Commission in partnership with CITES Secretariat will convene a virtual information session for all the member states on the 22 January 2025. This meeting will assist the member states in ensuring that their documents are compliant with the CITES requirements.

Your country is therefore invited to the virtual meeting of 22 January 2025. Your country is further requested to nominate 3 Officials to be supported to attend the physical pre-cop meeting in March consisting of 1 Senior Official, 1 Technical expert and a CITES focal person.

The annotated draft agenda is attached for your information.

Kindly send your nominations to Harsen Nyambe, Director for Sustainable Environment and Blue Economy at NyambeH@africa-union.org copying Dr. Jihane El Gouzi at ElgaouziJ@africa-union.org, Mrs Caroline Tagwireyi on TagwireyiC@africa-union.org and Mr Oldman Koboto on koboto1705@gmail.com, on or before 10 December 2024.

The African Union Commission avails this opportunity to renew to the Africa Group of Negotiators the assurances of its highest consideration.

Addis Ababa, 25 November 2024

- Africa Group of Negotiators
- Regional Economic Communities

